

Customer Information

EEX introduces new products for Power and Freight and further maturities for EUA Options

Dear trading participants,

On 3 June 2019, the European Energy Exchange (EEX) will expand its product range on the derivatives market with new Power Futures and new Freight Futures and Options. In addition, monthly and quarterly maturities for EUA options will be introduced.

Product setup

The new products will be available in the EEX trading system as follows:

Power Futures (available for order book trading and trade registration):

Short Code	Name
FVB1-FVB5	PXE Slovenian Power Base Week Future
FVBM	PXE Slovenian Power Base Month Future
FVBQ	PXE Slovenian Power Base Quarter Future
FVBY	PXE Slovenian Power Base Year Future
FVP1-FVP5	PXE Slovenian Power Peak Week Future
FVPM	PXE Slovenian Power Peak Month Future
FVPQ	PXE Slovenian Power Peak Quarter Future

FVPY	PXE Slovenian Power Peak Year Future
FZB1-FZB5	PXE Serbian Power Base Week Future
FZBM	PXE Serbian Power Base Month Future
FZBQ	PXE Serbian Power Base Quarter Future
FZBY	PXE Serbian Power Base Year Future
FKB1-FKB5	PXE Bulgarian Power Base Week Future
FKBM	PXE Bulgarian Power Base Month Future
FKBQ	PXE Bulgarian Power Base Quarter Future
FKBY	PXE Bulgarian Power Base Year Future

Freight Futures and Options (available for trade registration):

Short Code	Name
H7TC	Handysize 7TC Future
OH7C	Handysize 7TC Option
P5TC	Panamax 5TC Future
OP5M	Panamax 5TC Option

Equivalent non MiFid II products will be available on EEX Asia.

EUA Options (available for order book trading and trade registration):

Short Code	Name
OEUA	EUA Option

The existing option product on EUA Futures will be extended by monthly and quarterly maturities. The underlying contract is the December Future of the respective year. 3 monthly, 12 quarterly and 9 December contracts are listed for trading.

Further details about the products can be found on the EEX website in the EEX contract specifications (<https://www.eex.com/en/trading/rules-and-regulations/regulated-market>) and in the EEX product code list (<https://www.eex.com/en/products/product-codes>).

Trading hours and fees

More detailed information on our trading hours, trade registration service as well as the fees can be found on the EEX website (<https://www.eex.com/en/trading/trading-forms-and-documentation> & <https://www.eex.com/en/trading/price-list>) and on the ECC website (<https://www.ecc.de/ecc-en/about-ecc/rules/price-list>).

Membership/Product Assignment

All trading participants admitted at EEX for the dedicated product groups and approved by ECC to trade EEX Derivatives will automatically receive access to the new products. In case of any issues, please contact the Member Readiness Team (memberreadiness@ecc.de or phone +49 341 24680-261).

Technical access

The new products are automatically integrated into the EEX TT Screen as usual. Customers trading through the solutions provided by Trayport® Joule® SaaS must insert the new products via Trayport's GoldmappingSM or manual mapping. The additional inclusion of the products in the workbooks is also necessary. Exxeta Energy Trader® (EET) users can independently configure the new futures in their user interface. The registration of trades via Clearing Registration Service (eXRP) and Trayport Clearing Link can be used without additional adjustments.

In case you need any further information or should have further questions, we are at your disposal.

Yours sincerely,

EEX Market Operations

T +49 341 2156-222

trading@eex.com

Kundeninformation

EEX führt neue Terminprodukte für Strom und Fracht, sowie weitere Fälligkeiten für EUA Optionen ein

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

Am 3. Juni 2019 erweitert die European Energy Exchange (EEX) ihr Produktangebot am Terminmarkt um neue Strom-Futures sowie Fracht-Futures und -Optionen. Zudem werden Monats- und Quartalsfälligkeiten für EUA Optionen eingeführt.

Produktsetup

Die neuen Terminprodukte werden wie folgt im Handelssystem der EEX zur Verfügung stehen:

Strom-Futures (verfügbar für Orderbuchhandel und Trade Registration):

Short Code	Name
FVB1-FVB5	PXE Slovenian Power Base Week Future
FVBM	PXE Slovenian Power Base Month Future
FVBQ	PXE Slovenian Power Base Quarter Future
FVBY	PXE Slovenian Power Base Year Future
FVP1-FVP5	PXE Slovenian Power Peak Week Future
FVPM	PXE Slovenian Power Peak Month Future
FVPQ	PXE Slovenian Power Peak Quarter Future

FVPY	PXE Slovenian Power Peak Year Future
FZB1-FZB5	PXE Serbian Power Base Week Future
FZBM	PXE Serbian Power Base Month Future
FZBQ	PXE Serbian Power Base Quarter Future
FZBY	PXE Serbian Power Base Year Future
FKB1-FKB5	PXE Bulgarian Power Base Week Future
FKBM	PXE Bulgarian Power Base Month Future
FKBQ	PXE Bulgarian Power Base Quarter Future
FKBY	PXE Bulgarian Power Base Year Future

Fracht-Futures und -Optionen (verfügbar für Trade Registration):

Short Code	Name
H7TC	Handysize 7TC Future
OH7C	Handysize 7TC Option
P5TC	Panamax 5TC Future
OP5M	Panamax 5TC Option

Equivalenten non-MiFID II Produkte werden bei der EEX Asia verfügbar sein.

EUA-Optionen (verfügbar für Orderbuchhandel und Trade Registration):

Short Code	Name
OEUA	EUA Option

Das bestehende Optionsprodukt auf EUA-Futures wird um Monats- und Quartalsfälligkeiten erweitert. Der zugrunde liegende Basiswert ist der Dezember-Future des jeweiligen Jahres. 3 Monats-, 12 Quartals- und 9 Dezember-Kontrakte werden zum Handel angeboten.

Nähere Informationen zu den Produkten finden Sie auf der EEX-Website in den EEX Kontraktsspezifikationen (<https://www.eex.com/de/handel/verordnungen-und-regelwerke/regulierter-markt>) sowie in der EEX Produktcode-Liste (<https://www.eex.com/de/produkte/produktcodes>).

Handelszeiten und Entgelte

Ausführlichere Informationen zu unseren Handelszeiten und zu unserem Trade Registration-Service sowie zu den Entgelten finden Sie auf der EEX Website (<https://www.eex.com/de/handel/handelsformulare-und-dokumentation> & <https://www.eex.com/de/handel/preisliste>) sowie auf der ECC Website (<https://www.ecc.de/ecc-en/about-ecc/rules/price-list>).

Zulassung/Produktzuordnung

Alle Handelsteilnehmer, die bereits an der EEX für die Produktgruppen zugelassen und durch die ECC zum Börsenhandel von EEX Terminprodukten anerkannt sind, erhalten automatisch Zugang zu den jeweiligen neuen Produkten. Bei mögliche Fragen kontaktieren Sie bitte das Member Readiness Team (memberreadiness@ecc.de oder +49 341 24680-261).

Technischer Zugang

Die neuen Produkte werden wie gewohnt automatisch in den EEX TT Screen integriert. Kunden, die durch die von Trayport® Joule® SaaS bereitgestellte Lösungen handeln, müssen die neuen Produkte über Trayport's GoldmappingSM oder manuelles Mapping einfügen. Die zusätzlich Aufnahme der Produkte in die Workbooks ist ebenfalls notwendig. Nutzer des Exxeta Energy Trader® (EET) können sich die neuen Futures selbstständig in ihrer Benutzeroberfläche konfigurieren. Die Registrierung von Geschäften via Clearing Registration Service (eXRP) und Trayport Clearing Link können ohne zusätzliche Anpassungen genutzt werden.

Für mögliche Fragen steht Ihnen die EEX-Marktsteuerung gerne unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

EEX Market Operations

T +49 341 2156-222

trading@eex.com